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Summary

        
The optically evoked orbicularis oculi-reflex (OOR) was investigated in 50 healthy volunteers by monocular and binocular stimulation, including eyes open and eyes closed. Latency, amplitude, and duration correlated considerably with the stimulus intensity. There was no significant correlation to the diameter of the pupil, provided that a constant supramaximal stimulus intensity was used. A statistically significant difference of the reflex parameters between males and females could not be demonstrated. In 12 % of the healthy volunteers the optic orbicularis oculi-reflex could not be evoked. The mean age of these subjects was 53 years, and distinctly higher than the mean age of the whole collective (32,6 years). A slight, statistically not significant increase of latency and duration was found with increasing age. The optically evoked OOR even habituated rapidly during aperiodic stimulation. To prevent habituation interstimulus intervals of 30 s were necessary. During the 1 Hz-stimulation habituation was already observed at the third reflex response. The amplitudes decreased, and the latencies increased with increasing distance of the flash light. Measurable differences were observed even with distance changes of 10 cm. There was no significant influence of eye-closing on latency, amplitude and duration of the optic orbicularis oculi-reflex. The orbicularis oculi-reflex following a bright flash of light with a latency about 50 ms was differentiated from an eyelid-closure following a low flash intensity with a latency between 80 and 90 ms.


      
        
Zusammenfassung

        
Der optisch evozierte Orbicularis oculi-Reflex wurde an 50 gesunden freiwilligen Probanden mit offenen und geschlossenen Augen sowohl bei binokularer als auch bei monokularer Stimulation untersucht. Latenz, Amplitude und Dauer hängen in hohem Maße von der Intensität des Reizes ab. Die Pupillenweite wirkt sich bei gleichbleibender supramaximaler Reizstärke nicht signifikant auf die Reflexantwort aus. Ein geschlechtsspezifischer Unterschied ließ sich nicht nachweisen. Bei 12 % der Versuchspersonen war der optische Orbicularis oculi-Reflex nicht auslösbar. Das Durchschnittsalter dieser Gruppe lag mit 53 Jahren deutlich höher als das des Gesamtkollektivs (32,6 Jahre). Mit zunehmendem Alter fand sich eine leichte, statistisch nicht signifikante Verlängerung der Dauer und Zunahme der Latenz. Der optisch evozierte Orbicularis oculi-Reflex zeigt eine rasche Habituation bereits bei unregelmäßigen Einzelreizen. Zur Vermeidung der Habituation waren Stimulus-Intervalle von 30 s erforderlich. Bei regelmäßiger 1 Hz-Reizung trat Habituation bereits bei der dritten Reflexantwort ein. Mit zunehmendem Abstand der Blitzlampe von den Augen kommt es zu einer Amplitudenabnahme und Latenzzeitverlängerung, die bereits bei Distanzunterschieden von 10 cm meßbar sind. Augenschließen wirkt sich nicht signifikant auf Latenz, Amplitude oder Dauer aus. Von dem auf starke Blendung zu registrierenden Orbicularis oculi-Reflex mit einer Latenz um 50 ms wird eine auf schwächere Lichtreize auftretende Lidschlußbewegung mit einer Latenz von 80-90 ms unterschieden.
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